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Gerçek Güzellik Edep ile Gelir 

 
Es-selamu aleykum ve RahmetuLlahi ve Berekatuhu. 
Euzu bi-Llahi mine ş-şeytani r-racim. BismiLlāhi r-Raḥmāni r-Raḥīm.  
Ve s-salatu ve s-selamu ‘ala Rasulina Muhammed’in Seyyidi l-evveline vel ahirin. 
Meded yā ResūlaLlāh, meded yā Sādāti ‘Ashābi ResūliLlāh, meded yā Meşāyihinā, 
Destur Mevlâna Şeyh Abdullāh el-Fa’iz ed-Dağistāni, Şeyh Muhammed Nazım el-
Hakkani. Meded. Tarikatuna es-Sohbe vel hayru fil Cemiyyeh. 
 
Tarikat gene söyleyelim edep üzerine kaim olan güzel yoldur. Edebi öğretir. 

Edeb de insanları makamları yükseltir. Kıymeti çoğalır insanın. Edep olduktan sonra 
her şeyde, Allah Azze ve Celle insanı en mükemmel vaziyette yaratmış. Onun aynaya 
bakınca insan Şeyh Baba söyledi, bu galiba Hadis-i Şerif’tir. “  نْسِّحف يقلخَ تَنَّسح امك َّمھللا

يقُلخُ ”, diyor. Nasıl beni güzel, böyle güzel surette yaratmışsan ahlakımı da güzelleştir 
diye aynaya bakınca onu galiba sünnettendir. Bunu söylemek lazımdır. 

O da her şeyh babanın sözünde hikmet var, güzellik var. İnsana yol gösteriyor. 
Allāh جل جلاله insanı en güzel, en mükemmel şekilde yaratmış. O yaratışına göre de ahlâkı 
da terbiyesi, edebi de güzel olması lazım. Onu da kendisi yapması lazım. Yani tabii 
Allah'tan جل جلاله yardım talep edip Allah'tan جل جلاله meded talep edip O'nun جل جلاله yolunda gidip o 
yolda giden insan onun ahlâğı da güzel olur. Herkes onu takdir eder. Kötü bir şey 
söyleyemez. 

Ama insanın her türlü kötülüğü yapıp ondan sonra ben insanım diye çıkan 
insan o çok öğrenmesi lazım, yol alması lazım. Müslüman olan insan daha fazla 
dikkat etmesi lazım. Öteki insanlara, “ بنَْذ رِفْكُلْاَ دعَْب سَیَْل ”, “Laysa baa’da l-kufri zenb”, 
“Kufr’dan sonra günah yoktur” diyor. Küfür, kafir olduktan sonra en büyük günah 
onu yapmış. Ondan sonra ne yapmışsa, içmiş, vurmuş, kırmış her şeyi onu yaptıktan 
sonra. Yani ötekiler mühim değil. Ama Müslüman olup da edep olmayan insan o da 
çok eksik nakıs bir insandır. Bu edep mühimdir. 

Her tarafta şimdi Müslümanlar her şeyde başkalarına özeniyor. Başka ne 
yapıyorsa onu yapıyor, o bağırıyor, bunlar bağırıyor, o zıplıyor, bunlar zıplıyor o 
koşturuyor, bunlar koşturuyor. Yani her türlü şeyi aynı kopyalıyorlar, İslam'ın içine 
koyuyorlar ki bu da şeydir. Halbuki İslam vakardır. Ağırbaşlılıktır. Tabii güzellik de 
var, şaka da yaparsın, gülersin, eğlenirsin filan ama o şeyin yaptığı gibi değil. Edebin 
içinde yapabilirsin, çok da güzel olur. Eski insanlar yapmış. 
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En büyük örnek Şeyh Babamız Şeyh Nazım Hazretleri. Nasıl şakası da güzeldi, 
gülüşü de güzeldi, latifesi de güzeldir. Bize Allah جل جلاله razı olsun işte 92 sene hayatı 
boyunca ta küçüktüğünden beri Allah'a جل جلاله şükür çoğu şeyleri işitmişiz, duymuşuz ne 
yaptığını, ne ettiğini. Onun yolunu biliyor. O yolda gitmemiz lazım. Peygamber 
Efendimiz'in صلى الله عليه وسلم yoludur. O nasıl Peygamber Efendimiz صلى الله عليه وسلم o yolda gitmişse 
arkasındaki halifelere, onun tabi olanlar sahabeleri, ahlul beyt, meşayihler, şeyhler 
hepsi aynı yolda gider. O yoldan çıkan zaten O'nun demek yolu ayrılmış. Peygamber 
Efendimiz'in صلى الله عليه وسلم yolu bellidir. O'nun صلى الله عليه وسلم yolu işte Hadis-i Şerif, Ayet-i Kerime. 

Allah جل جلاله size, sizin üzerinize her daim sizi görüyor. Peygamber Efendimiz'in صلى الله عليه وسلم 
bu Hadis-i Şerif, Allah Azze ve Celle'yi görüyor gibi ibadet edin diyor. Görmüyorsan 
zaten göremesin. Göremezsin diyor Peygamber Efendimiz ṣallá Llāhu alayhi wa 
sallam. Onu senin görüyor gibi ibadet yapacaksın. O muhakkaktır. Çünkü sen 
göremezsin Allah Azze ve Celle. Ama Allah Azze ve Celle her dakika, her saniye 
seninle beraberdir. 

Onun için helal hududu içinde, edeb hududu içinde her türlü güzellik olur. İlla 
pislikle, kötülükle, iğrençlikle güzellik diye olmaz. Onun için edeb çok güzeldir. 
İnsanoğlu için mühimdir. onu gözetmek lazım. Başkalarına eziyet vermemek lazım. 
Başkalarının hakkına girmemek lazım. Onu dikkat edip yolda giden Allah'ın جل جلاله izniyle 
en yüksek makamlara yetişir. İnsanı kamil diyor. İnsan var, insanın kamil var. İnsan 
suretinde başka haşeratlar oluyor var. Allah جل جلاله muhafaza etsin nefsinin şerrinden. 
Allāh جل جلاله korusun. Doğru yolda olalım inşaAllah.    

Ve-min Allahi t-tevfik. El-Fatiha. 

Mevlana Şeyh Muhammad Adil er-Rabbani 
09 Mayıs 2025/ 11 Zilkade 1446 

  Lefka, Cyprus 
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